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Projekt Haverslev Kultur- og Idrætscenter 

I projektgruppen og halbestyrelsen har vi i mange år kæmpet for ovennævnte projekt, vi har stødt på 
udfordringer pga. Corona nedlukninger, stigende materialepriser og inflation, og senest udfordring med 
kloaktilslutning m.m. 

Men vi var endelig kommet til en skillevej, projektet blev sendt i licitation til fem entreprenører, og vi fik tre 
bud. Spændingen var derfor stor da kuverterne blev åbnet. Bjarne Brath A/S kom med de lavest bud, kr. 
13.843.375 inkl. moms (Bilag 1). Tillagt omkostninger til arkitekt, brandrådgivning, screening m.m. har vi 
samlede byggeudgifter på kr. 15.095.262,94 (Bilag 2). Vi havde et budget på kr. 10.900.000 inkl. Moms, så 
nu står vi og mangler kr. 4.195.262,94 ifh. til vores budget.  

Vi havde dog fortsat indsamlingen og har faktisk nået op på kr. 11.230.147,94 (Bilag 3), men det giver stadig 
en udfordring på kr. 3.865.115 inkl. moms. 

En kæmpe forskel, som igen har slået os tilbage til start. For vi har fonde, der har givet tilsagn ud fra, at 
projektet kom i gang i år. Så hvis vi ikke kommer i gang i år, mister vi f.eks. kr. 250.000 fra Nykredit, og 
derudover har vi ikke fået endelig accept af, om vi kan få forlænget eller om de accepterer reduceret 
projekt, ved de øvrige fonde samt hos DGI, hvor mange af indbetalingerne også er placeret.  

Vi står derfor med et projekt, hvor vi allerede har betalt næsten kr. 800.000 til forundersøgelse, tegninger, 
screeninger m.m. men kommer vi ikke i gang nu, er de næsten 100% tabt. 

Vi har derfor sat os sammen i projektgruppen, halbestyrelsen, entreprenører Bjarne Brath A/S samt 
arkitekterne Krogh Madsen. Og vi er kommet frem til, at vi har følgende muligheder: 

1. Opdele projektet i etaper. Dvs. vi går i gang nu med etape 1, der er et reduceret projekt ud fra den 
økonomi vi har. Sideløbende arbejder vi videre på fundraising til det resterende. Men vi mister ikke 
alle de penge vi har betalt, og vi mister heller ikke pengene fra kommunen og fondene, såfremt de 
alle går med til et reduceret projekt nu.  

2. Ansøge kommunen om de resterende kr. 3.865.115, så vi kan komme i gang med hele projektet. Vi 
er dog klar over det stramme anlægsbudget, men at kunne bygge det hele nu, sparer selvfølgelig en 
del. En etapeopdeling vil altid give lidt højere udgifter, da der skal projekteres anderledes, og 
oprettes byggeplads to gange, ansøges om byggetilladelse m.m. to gange.  

3. Låne nogle penge. Vi har imidlertid opfattelsen af, at kommunens låneramme er opbrugt, og vi er 
også i tvivl om, hvorvidt hallens økonomi er til en tilbagebetaling.  

Etapeopdeling 

Hvis vi etapeopdeler nu, har vi økonomi til: 

1. Nyt træningscenter inkl. omklædningsrum, teknikrum og rengøringsrum. Omklædningsrummene 
skal også bruges af fodboldspillere samt anden udendørs idræt.  

2. Ombygning af gamle omklædningsrum til nyt Lokalhistorisk arkiv inkl. brandopbevaring.  
Lokalhistorisk arkiv er p.t. i Haverslev Medborgerhus og har givet tilsagn om at flytte ud i det nye 



center. Lokalet uden for den brandsikre del, kan derudover bruges til møder, når arkivets 
medlemmer ikke selv bruger det.  

3. Toiletter til brug for brugere af festsalen, klublokaler og lokalhistorisk arkiv. 
4. Handicap toilet.  
5. Overdækning fra gammel del til ny bygning med træningscenter, så brugerne stadig kan komme 

over til kiosken. 
6. Vindfang ved indgang til det nye træningscenter.  
7. Økonomien i etape 1 er kr. 11.609.512,94. Dvs. vi mangler kr. 379.365, men i dette tal er indregnet 

kr. 300.000 til uforudsete udgifter, vi har mundtlig tilsagn fra HIF at de kan finde kr. 100.000 mere, 
og vi fortsætter selvfølgelig med Money Making, ansøgning hos fonde samt salg af lokale 
erhvervssponsorater og folkeaktier til private. Vi håber også vi kan finde min. kr. 50.000 ved eget 
arbejde og gerne mere, men det er endnu ikke forhandlet med entreprenøren.  
En enig projektgruppe og halbestyrelse finder det forsvarligt at gå i gang med projektet.  

Etape to, som vi ikke har økonomi til nu. 

1. Cafe miljø med scene, kiosk og depotrum. 
2. Opsætning af vinduer mellem den gamle hal og det nye cafe’ miljø. 

Udfordringer ved etapeopdeling. 

En del af meningen ved det nye projekt var at skabe et rum til yderligere kulturaktiviteter i den nye cafe’. 
Den skulle binde alle husets aktiviteter sammen, så brugerne fik et sted, hvor de kunne mødes på tværs.  

Det bliver selvfølgelig en udfordring. Men vi har stadig de gamle lokaler, som bliver brugt i dag af Haverslev 
KFUM/K og af HIF’s fodbold- og badmintonafdeling samt af Run for Fun. Derudover får vi Lokalhistorisk 
arkivs lokale, når de ikke selv bruger det. I dag bliver deres lokale i medborgerhuset også brugt til 
mødeaktivitet om eftermiddagen og aftenen.  

Noget af de nye, der skulle rummes i det nye center, er sociale aktiviteter for en gruppe af ældre mænd, 
der mødes til billard, bordtennis, dart samt hygge. Men de er i den gamle del p.t. og det fungerer.  

Der skulle også oprettes en senior fitness afdeling, men den kan vi også rumme i den gamle del, indtil etape 
2 er klar. Det kræver lidt større fleksibilitet af brugerne samt af halbestyreren, da der oftere skal stilles op 
og ryddes væk igen.  

Fællesspisninger, sangaftener m.m. som også skulle rummes i cafeen, vil vi kunne placere i festlokalet, 
alternativt i skolens aula, hvis festlokalet er optaget. Igen med lidt ekstra arbejde for de frivillige og 
halbestyreren, men det kan og vil vi planlægges os ud af.  

Muligheder. 

Vi er aldrig stoppet med at søge fonde, finde lokale erhvervssponsorer samt sælge folkeaktier, og vi er også 
fortsat med Money Making.  

Derudover hører vi at der muligvis bliver oprettet en energipark i Brorstrup / Kgs. Tisted, og hvis det bliver 
en realitet, vil der bliver mulighed for at søge støtte fra Vindmøllepuljen, da vi ligger inden for 5 km. 

En mulighed kunne måske også være, hvis der igen komme penge til anlægsbudgettet i kommunen, og vi så 
kunne søge tilskud til etape 2.  

Der har også været diskuteret evt. sammenlægning af medborgerhuset og det nye center. Således at alle 
aktiviteter flytter ud i det nye center. Dermed kunne der måske flytte noget økonomi med – både drift og 



anlæg, hvis medborgerhuset efterfølgende bliver solgt, og provenuet kunne indgå i projektet. Det kræver 
selvfølgelig at vi når etape to, så der er plads til det hele.  

 

Som I nok kan fornemme af ovennævnte står vi i en lidt desperat situation. Vores projekt står lige nu til, 
ikke at blive gennemført, og dermed er mange penge og rigtig meget energi totalt spildt. Tidspresset 
hænger som en sort sky over hovedet lige nu.  

Så vi har brug for jeres hjælp og støtte til en etapeopdeling ud fra nuværende økonomi. Jeres tilsagn vil vi så 
efterfølgende kunne formidle videre til fondene, så vi forhåbentlig får dem med. 

Allerhelst så vi selvfølgelig at I kunne hjælpe med at finde de kr. 3.865.115, som vi mangler, men vi er også 
realistiske nok til at se, at det vist kun kan lade sig gøre, hvis pengene skal tages fra et andet projekt.  

Vi håber på jeres velvilje, og ser frem til jeres svar, samt hvad vi kan og må gøre herfra.  

På vegne af  

Haverslev Kultur- og Idrætscenter 

Anni Hyldgaard 

 

 

 


